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Rokovania odborárov s vládou nevi−
edlo k upokojeniu situácie. Návrh vlá−
dy na riešenie ich požiadaviek i s
plošným navýšením platov pre leká−
rov o 300,− eur,  lekári neprijali a vý−
povede nestiahli. Vláda a prezident
republiky sa preto rozhodli vyhlásiť
núdzový stav v 16 zdravotníckych za−
riadeniach od utorka 29.11. Podľa
premiérky Ivety Radičovej tento stav v
niektorých nemocniciach bude platiť
iba niekoľko dní, inde dlhšie. Kým sa
situácia nestabilizuje. V nemocnici−
ach, ktoré sú v núdzovom stave sti−
ahlo k 30.11. svoju výpoveď 276 le−
károv. Vo výpovedi však stále ostáva
636 lekárov. Pacienti sa preto obá−
vajú, či im bude poskytnutá adekvát−
na zdravotná starostlivosť. 

O situáciu okolo nemocníc sa zaují−
majú aj obyvatelia nášho okresu.
Viacerí z nich sa na naše noviny ob−
rátili s otázkou, aká je situácia vo
Všeobecnej nemocnici s poliklinikou,
n.o., vo V. Krtíši. Spýtali sme sa na to
riaditeľa nemocnice  MUDr. Jozefa
Kanya: "Vo veľkokrtíšskej nemoc−
nici nedal k 1.12. výpoveď ani je−
den lekár a situácia je pokojná."
Ako nám ďalej povedal, zdravotná
starostlivosť v nemocnici nie je ob−
medzená a bude pacientom poskyt−
nutá v plnej miere, tak ako doteraz.

Pacienti sa teda nemusia obávať te−
raz, a ani počas blížiacich sa vianoč−
ných sviatkov, že by im vo veľkokrtíš−
skej nemocnici nebola poskytnutá po−
trebná lekárska starostlivosť. 
Lekári v ambulanciach sa

štrajkovať nechystajú
Podľa prezidenta Asociácie súkrom−

ných lekárov Ladislava Pásztora by to
v  súčasnej situácii, keď viac ako    2
000 lekárov hrozí odchodom z ne−
mocníc, bolo vrcholne nezodpovedné.
"Cítime veľkú zodpovednosť voči
pacientom, preto dôrazne odmieta−
me akékoľvek štrajkové aktivity v
ambulantnom sektore v týchto
dňoch. Rozhodne naši členovia
pred svojimi pacientmi neutečú,"
vyhlásil Pásztor.

Pásztor pritom upozornil, že sloven−
ské zdravotníctvo nie je iba o  ne−
mocniciach a upozornil, že ani ambu−
lantní lekári nie sú spokojní s ich ak−
tuálnym financovaním.
On sám si ale nevie predstaviť, že by
po 1. decembri nefungovali nemocni−
ce a ešte aj ambulantní lekári by
opustili svoje pracoviská. "Kam by
potom tí pacienti išli?, pýta sa L.
Pásztor a dodáva: "Už dnes to, čo
sa deje v  slovenských nemocnici−
ach, má priamy dopad na ambu−
lantný sektor.“

Ambulantným lekárom majú rásť ná−
klady, stúpa totiž počet pacientov, ako
aj výdavky na lieky a laboratórne vy−
šetrenia. O svojich požiadavkách
však chcú rokovať so zdravotnými po−
isťovňami. Ak ale nebudú úspešní, sú
pripravení vypovedať zmluvy.
Kompetentným preto odkázali, že je
nevyhnutne nutné dofinancovanie ce−
lého systému.

Lekári budú obchodníci 
s vakcínami

Pediatri varujú, že od 1. decembra
v mnohých ambulanciách na
Slovensku nebude prebiehať povinné
očkovanie detí. Už od 1.12. si totiž
musia lekári kupovať vakcíny sami.
Doposiaľ im ich dávala lekáreň na zá−
klade receptu pre konkrétneho paci−
enta, ktorej to potom preplácala zdra−
votná poisťovňa. 

"Všetci pediatri na celom
Slovensku prehlasujú, že nebude

očkovanie pre deti od 1. decem−
bra," uviedla Katarína Šimovičová zo
Zdravotného výboru Slovenskej lekár−
skej komory (SLK) s tým, že detskí le−
kári na nákup vakcín peniaze nemajú.

Proti zmene systému očkovania sa
stavia aj Asociácia všeobecných leká−
rov pre deti a dorast. "Všeobecní le−
kári pre deti a dorast poslali minis−
trovi zdravotníctva SR otvorený list
so stanoviskom, kde žiadajú za−
chovanie doterajšieho bezproblé−
mového spôsobu zabezpečovania
očkovacích látok," uviedla vo vyhlá−
sení pre médiá prezidentka asociácie
Kvetoslava Prcúchová.

Nový systém financovania vakcín je
podľa nej, zakotvený v zákone o lie−
koch, ktorý nadobudol účinnosť práve
1. decembra. "Detskí lekári sú núte−
ní stať sa obchodníkmi s vakcína−
mi," zdôraznila. K varovaniu pediat−
rov sa pripojili aj detskí lekári z nášho
okresu, ktorí sa zišli v pondelok
28.11., aby spoločne vyjadrili nesú−
hlas s novou úpravou systému očko−
vania.                                  −red−

LEKÁRENSKÁ LEKÁRENSKÁ 
POHOTOVOSŤ VO V.KrtíšiPOHOTOVOSŤ VO V.Krtíši

pondelok − piatok 16.00 −  20.00 h.,
sobota, nedeľa, sviatok: 9.00 −
12.00 h. a 16.00 − 20.00 h.
5.12. Dr. MAX (v nemocnici)

6.12. PANACEA   (pri stomatológii)
7.12. AQUA VIVA (Ul. SNP)
8.12. BIELY LEV

(Banícka ul.)
9.12. Dr. MAX (v nemocnici)
10.−11.12. BELLADONNA (Ul. SNP)

ZDRAVOTNÍCKY INFOSERVIS

Rýchlosť jaz−
dy svojim
schopnosti−
am nepris−
pôsobil 35−
ročný vodič,
ktorý v ne−
skorých noč−
ných hodi−
nách 9.11.
jazdil v kata−
stri Čeloviec

na ceste I/75. So svojim VW Passat
po prejdení pravotočivej zákruty pre−
šiel na pravú stranu vozovky, kde s
vozidlom narazil do skalnatého bre−
hu. Vozidlo po nehode zostalo ne−
pojazdné so škodou 3 tisíc eur. Ži−
adna ďalšia škoda na majetku nebo−
la zistená, a ani vodič neutrpel žiad−
ne zranenie. Na mieste mu však u−

robili dychovú skúšku na zistenie al−
koholu a namerali mu  0,81 mg/l al−
koholu v dychu, čo je približne 1,6
promile. Vodič bol zadržaný, bolo
mu vznesené obvinenie a následne
bol po predchádzajúcej konzultácii s
prokurátorom umiestnený v cele
predbežného zaistenia.  
Traktor riadil opitý

Vinickí policajti zadržali 12.11. asi
o 18. hod., 64−ročného muža z
Hrušova, ktorý sa mal dopustiť preči−
nu ohrozenia pod vplyvom návyko−
vej látky. Po miestnej komunikácii v
Hrušove šoféroval traktor a už pri ro−
dinnom dome ho zastavila a kontro−
lovala policajná hliadka. Na mieste
mu urobili dychovú skúšku  na ziste−
nie prípadného požitia alkoholu a jej
výsledok vyšiel pozitívny. Namerali
mu hodnotu 0,67 mg/l alkoholu v dy−

chu, čo je asi 1,3 promile. Aj tento
vodič bol zadržaný, pričom o jeho
zadržaní bol vyrozumený aj službu−
konajúci prokurátor. 

Bratislavčan
s alkoholom v krvi

Ešte v ten istý deň 12.11. kontrolo−
vala hliadka polície aj 68−ročného
vodiča z Bratislavy, u ktorého bolo
taktiež zistené požitie alkoholu, pri−
čom nameraná hodnota predstavo−
vala 0,81 mg/l alkoholu v dychu (asi
1,6 promile). Aj v tomto prípade polí−
cia vodiča zadržala a po dohode s
prokurátorom bol umiestnený v cele
predbežného zaistenia. 
Všetky tri prípady boli riešené v su−

per rýchlom konaní. Po noci stráve−
nej v cele predbežného zaistenia bo−
li predvedení pred sudcu, ktorý im aj
vymeral príslušné tresty.  

Krádež v úpravni 
vody

Policajti z OO PZ v D. Strehovej
začali 16.11. trestné stíhanie vo veci
prečinu krádeže, ktorého sa v dobe
od 7.11. do 16.11. dopustil neznámy
páchateľ. Niekedy v tomto čase do−
teraz neznámy zlodej preštikol oká

na reťazi, s ktorou sa zaisťoval visia−
ci zámok a otvoril si vstupnú bránu
do areálu úpravne vody medzi
Pôtrom a Žihľavou. Ukradol odtiaľ
hrudozer spolu s dvoma železnými
bránami, čím majiteľovi spôsobil
škodu vo výške 500 eur.
Zrážke už nedokázal

zabrániť
V piatok 18.11. vo večerných hodi−

nách neďaleko predajne obchodné−
ho reťazca Billa, na ceste I/75 náhle
vošla z chodníka do jazdnej dráhy
56−ročnému vodičovi 60−ročná chod−
kyňa. Vodič, ktorý išiel v smere od
Lučenca na D. Plachtince už nedo−
kázal zrážke zabrániť a došlo k ne−
hode osobného motorového vozidla
Hyundai Tucskon s chodkyňou. Že−
na bola z miesta nehody prevezená
do nemocnice vo Veľkom Krtíši. U
vodiča bola vykonaná dychová
skúška na alkohol, pričom požitie al−
koholu zistené nebolo. U chodkyni
bol na zistenie prípadného požitia al−
koholu nariadený odber krvi. 

−Kpt. PhDr. PETRA VAŠKOVÁ, 
hovorkyňa KR PZ BB

Vodiči kvôli alkoholu skončili v cele 
Ešte ani mesiac nebola v platnosti novela zá−

kona o cestnej premávke a policajti v našom o−
krese zadržali niekoľkých vodičov, ktorí mali v
dychu viac ako 1 promile alkoholu. 

Kpt. PhDr. PETRA
VAŠKOVÁ, 

hovorkyňa KR PZ 

Zdravotníctvo protestuje

Lekári z nemocnice vo V. Krtíši výpovede nepodali 
K 1.12. skončili výpovedné lehoty lekárov, ktorí podali koncom septem−

bra výpovede. Podľa Lekárskeho odborového združenia na Slovensku
podalo výpoveď 2 411 lekárov v 34 hlavne  štátnych nemocniciach.
Pritom na Slovensku pri lôžkach pacientov pracuje takmer 7 500 lekárov. 

Hovoril to predseda Slovenskej  le−
kárskej únie špecialistov (SLÚŠ)
Andrej Janco na tlačovej besede, na
ktorej informoval o štrajku špecialistov.
Ten pripravovali ambulantní lekári špe−
cialisti  na štvrtok 1. decembra.
Organizovali ho na ochranu zdravia a
proti obmedzeniu zdravotnej starostli−
vosti pre občanov. Vyzvali pritom všet−
kých ľudí, ktorí boli objednaní na štvr−
tok na vyšetrenie, aby štrajk podporili
a preobjednali sa na iný termín. 

Počas štrajku poskytovali lekári ur−
gentnú starostlivosť každému pacien−
tovi, ktorý ju potreboval. 
Podľa A. Janca bol štrajk: "...nasta−

veným zrkadlom každej ambulancii,
každému občanovi i politikovi.
Ohrozenie zdravotnej bezpečnosti
občanov nespôsobili protesty leká−

rov, ale štát. Tento stav vyvolal po−
kles verejných financií v zdravot−
níctve a prekročil kritickú hranicu.
Mal by sa riešiť politickými opatre−
niami štátu a vlády a nie represiami
proti lekárom." 
Vyzval vládu a poslancov NR SR, aby
zabezpečili platbu za poistencov štátu
vo výške minimálne 5 percent. 
" Štát je totiž najväčším dlžníkom

vo sfére zdravotníctva," povedal
Janco a dodal: "Ak vláda a NR SR
nezjedná nápravu, začiatkom roka
2012 vyhlásia zdravotníci stav obči−
anskej neposlušnosti, na čo majú
podľa ústavy právo." 

Zároveň vyzval aj všetky ostatné
zdravotnícke profesijné organizácie,
aby začali postupovať spoločne.

−red−

Najväčším dlžníkom v zdravotníctve je štát
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23.11. Karolína z V. Krtíša, 25.11. Norbert
zo Sklabinej, 28.11. Vivien z Kiarova,

Mário z V. Krtíša 

Narodili sa

5.12. Vlasta Bakošová, 6.12. Ľudmila
Krňanová, 8.12. Anna Šuňavová, Izabela
Samková, Helena Szabová, Ľudovít Sita 

Jubilujúci
Veľkokrtíšania

22.11.  Magdaléna Hanáková, nar. v r. 1944 z Pôtra, 23.11. Milan
Čonka, nar. v r. 1961 z M. Kameňa, 25.11. Serena Bendová, nar. v
r. 1957 z V. Krtíša, Jozef Szatmári, nar. v r. 1940 zo Sečianok,
26.11. Margita Jakabová, nar. v r. 1931 z Čeboviec, Alžbeta
Husárová, nar. v r. 1933 z V. Krtíša, Priska Kerestešová, nar. v r.
1938 z Kolár

Navždy nás opustili 

5.12. Otom, 6.12. Mikulášom, 7.12.
Ambrózom, 8.12. Marínam, 9.12.

Izabelám, 10.12. Radúzom, 11.12. Hildám 

Blahoželáme

"Náhle si oči zavrel, Boh daj Ti sladký od−
počinok. Nech na cestu k hviezdam nad−
zemským spieva Ti nežný vánok. Vďaka Ti
za dar srdca, krájal si z neho ako z chleba.
A bolo jedno, či bol deň, či noc, bol si vždy
k nám dobrý, milý, ako treba... Nuž, dovi−
denia, čakaj nás! Veď láska lásku hľadá,
my raz za Tebou prídeme, bo stále máš nás
rád."

Tri roky uplynú 5.12.2011, kedy večným
spánkom zaspal vo veku 54 rokov

náš milovaný manžel a oco 
JURAJ OROS zo Seleštian.

S hlbokým smútkom spomínajú: manželka 
Ľubka, synovia Juraj a Martin, dcérka Martinka 

s manželom, svokor, sestra, švagriná a krstné deti.

BOH MU DAJ SLADKÝ ODPOČINOK

"Letí ten čas letí, slza nevysychá, ťažko je
spomínať na milovaného manžela, otca, de−
da. Čas plynie ako rieky prúd, kto Ťa mal
rád, nevie zabudnúť. Už je to štvrtý rok, čo
čierna zem Ťa kryje, horkými slzami Tvoj
hrob kropíme. Spi sladko, ten svoj večný
sen, my na Teba myslíme každučký deň.
Kde milovaného človeka pochovali, tam
šťastia niet, len smútok z očí hľadí, mráz
spálil kvet. Tam počuť z hlbín duše boľavý
ston, bez neho srdce plače, bolesť je v ňom.
Skončil sa život, začala spomienka. Čoraz
väčšmi dolieha, pripomína tvár, nedokonče−
nú prácu, poslednú túžbu aj život, ktorý zrazu stratil hlas.
Láska je v spomienke, spomienka v žiali, navždy odišiel ten, 

ktorého sme milovali."
Deviateho decembra si pripomíname 4.výročie úmrtia 

nášho milovaného manžela, otca a deda 
PAVLA KĽUKU z Pôtra. 

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku. 
S láskou spomínajú: manželka a synovia s rodinami.

ČAS PLYNIE AKO RIEKY PRÚD

"Žiarila z Teba láska a dobrota, budeš
nám chýbať do konca života. 

Aj keď nie si medzi nami, v našich 
srdciach žiješ stále s nami."
Dňa 5.12.2011 uplynú dva roky 

od úmrtia našej milovanej maminky, 
starkej a prastarkej 

ANNY PŰŠPŐKYOVEJ 
z Modrého Kameňa. 
Ďakujeme všetkým, 

ktorí jej venujú tichú spomienku. 
Smútiaca rodina.

JEJ SRDCE NAŠLO POKOJ

Živió, živió, živió! 
Vážený pán, Ing. JÁN DOVIČ! 

Na krídlach lásky a vďačnosti letí 
k Vám naša gratulácia. 

Dňa 6.12.2011 sa dožijete prekrásneho
veku  50 rokov. 

Dovoľte, aby sme Vám popriali 
všetko najlepšie 

k Vašim narodeninám. 
"Nech Vám Pán života dá veľa zdravia,

šťastia, lásky, pokoja, 
úspechov v práci i v živote. 

Nech Vás ochraňuje Matka nebeská 
a dá Vám veľa sily prekonať ďalšie cesty 

Vášho života. To Vám prajú: Vaša zástupkyňa Opánska 
a Vaši zamestnanci z hydinárskej farmy vo Veľkom Krtíši. 

Nech jej hviezda šťastia svieti 
Blahoželanie od celej rodiny dostala 

KATKA KVIETIKOVÁ 
z Horných Plachtiniec, 

ktorá 25.novembra oslávila meniny 
a 29.novembra oslávila svoje okrúhle

20.narodeniny. 
"Nech Ti hviezda šťastia stále svieti, nech
Ti láska srdce hreje, nech Ti smutno ni−
kdy nie je. Veľa ruží, žiadne tŕne, nech sa
šťastie k Tebe hrnie!" Katku bozkávajú a
všetko najlepšie do ďalších rokov života
jej prajú: maminka, ocko, brat Dušan, sta−
rí rodičia, babička, Lucka s Marekom,
krstní rodičia s rodinami, ostatní najbliž−
ší, priatelia a známi.

Pozdvihnime čaše!

Nocľaháreň sa pre záujemcov otvá−
ra o 20:00 hod. Prenocovať tú môžu
tí, ktorí nie sú pod vplyvom alkoholu
ani iných omamných látok, a zaplatia
poplatok 2 eurá. Tí, ktorí sú v hmot−
nej núdzi, zaplatia o polovicu menej,
teda 1 euro. 24 lôžok môžu využívať
rovnako muži i ženy. Okrem preno−
covania môžu využívať aj sociálne

zariadenia, pre svoju osobnú hygie−
nu. Priestory nocľahárne musia o−
pustiť ráno, do 8:00 hod. Do dnešné−
ho dňa toto zariadenie poskytlo viac
ako 60 nocľahov. Služby nocľahárne
sú záujemcom k dispozícii každý
deň, teda 7 dní v týždni.

−ERIKA ĽAVČOKOVÁ −

HORELI GARÁ�E...
Obyvatelia na Baníckej ul. vo. V.

Krtíši zbadali 21.11., že spoza za−
tvorených dverí garáže na tejto
ulici uniká dym. S podozrením,
že vo vnútri horí, zavolali prost−
redníctvom tiesňovej linky č. 150
na dispečing OR HaZZ vo V.
Krtíši. Operačný dôstojník vyslal
k miestu požiaru CAS−ku s tromi
hasičmi, ktorí po príchode na
miesto a prieskume zistili, že ho−
ria dve susediace garáže. Veliteľ
zásahu nariadil použiť na likvidá−

ciu požiaru i ochranu susedia−
cich garáži vysokotlakový prúd
vody. 

..AJ KONTAJNER
Všímaví obyvatelia V. Krtíša

zbadali 27.11.2011, že z jedného
kontajnera sa šíri dym a štipľavý
zápach zhoreniny. Zavolali preto
prostredníctvom tiesňovej linky
hasičov, ktorí potom požiar kon−
tajnera zlikvidovali vysokotlako−
vým prúdom vody.  

−OR HAZZ VK−

Sociálne zariadenie pre ľudí bez prístrešia poskytuje svoje služby
už 15 nocí. Mesto Veľký Krtíš ho pre túto sezónu otvorilo 15. no−
vembra, aby v ňom opäť mohli nájsť teplé miesto na prenocovanie
tí, ktorí nemajú kde skloniť hlavu. 

Nocľaháreň je už otvorená

Z HASIČSKÉHO ZÁPISNÍKA
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Našu školu  v tento slávnostný
deň svojou prítomnosťou poctili:
Starosta obce Želovce  Ing. Július
Makó CSc., prvý riaditeľ v tejto budove
školy Zoltán Stena, zástupkyňa Mgr.
Darina  Sučíková, prví učitelia − Mgr.
Jolana Filipová − výchovná poradkyňa,
učiteľky Eva Stenová a Elena
Ziváková, prvé učiteľky z materskej
školy − riaditeľka Júlia Györgyová, uči−
teľky Mária Kellembergerová, Alžbeta
Bányaiová a zakladateľ Kultúrneho
spolku Victoria Želovce  Ing.Ondrej
Bőhm.
Z kroniky školy je zrejmé, že z prvých

riaditeľov po roku 1961, ktorí dlhšie
pôsobili vo svojej funkcii to boli: Zoltán
Stena, Jozef Pohánka a  Ján Hriň a
ďalší, ktorí pôsobili kratšie obdobie v
tejto funkcii.
Z prvých zástupcov školy to boli Tekla
Ziváková, Ján Varga, Elena
Kováliková, Ladislav Czvank, Eva
Pohánková, Marta Filipová a Mgr.
Darina Sučíková.
K prvým učiteľom patrili Ľudmila
Majerová, Irena Slivková, Darina
Majorošová, Irma Kňazovická, Elena
Ziváková, Anna Červenáková, Marta
Filipová, Eva Stenová, Gustáv Ilčík, Elena
Kiškováčová, Gabriela Longauerová,
Anna Vargová, Zvonislav Jaško, Erika
Môcová. Ďalší pedagógovia boli Mgr.
Jolana Filipová − výchovná poradkyňa,
Mária Kellerová, Pavel Gregor,
Godavová, Blažena  Danišová, Mária
Frančoková, Zlata Schmidtová, Gabriela
Hulecová, Vladimír Vrško, Mária
Ižoldová, Viera Vanková, Katarína
Gembešová, Mária Bartóková,
Mgr.Mária Schmidtová, Mgr. Marta
Szentiványiová, Eva Bullová, Mária
Mahútová, Mgr. Mária
Györgyová, Eva
Pagáčová. Eva Balážová
a  mnohí ďalší. 
Nie je možné vymenovať
všetkých, ktorí sa zaslú−
žili o dnešnú podobu
školy. Vďaka patrí všet−
kým. Vďaka a spomien−
ky patria aj tým, ktorí pra−
covali v ZŠ s MŠ Želov−
ce a nie sú už medzi na−
mi. 

Podmienky v začiat−

koch existencie školy boli skromné − vy−
učovanie prebiehalo aj ďalších budo−
vách. Citujem z kroniky školy: " Na vy−
učovanie nebolo nič pripravené. Bola
zaistená len miestnosť, aj to v úbohom
stave. Keďže nebolo vnútorného zaria−
denia, riaditeľ školy hneď dal previesť
opravné práce  na obecné útraty, takže
behom týždňa bola trieda a zborovňa
pripravená". V prvom roku tu bolo 56
žiakov a v roku 1962  to bolo 310. Prvá
škola bola vystavaná v blízkosti kosto−
la, v kronike školy je zmienka aj o tom,
že bola aj v budove , ktorá prináležala
predtým Dr.Bedőovi − súkromnému ad−
vokátovi grófa Zichyho. Znovu citujem
z kroniky školy: " Kedže stará školská
budova už nevyhovuje ani priestormi,
ani po stránke zdravotnej v r. 1960 sa

pristúpilo k výstavbe novej. Nová škol−
ská budova je vystavaná v priestore
bývalého parku roľníckej školy. V novej
školskej budove sa začne vyučovať od
1. septembra 1961. Zo štátnej meštian−
skej školy bola pozdejšie osemročná
stredná škola, Základná deväťročná
škola, Základná škola  a dnes sme
Základná škola s materskou školou.  

Práve prví  pracovníci sa pričinili o pr−
vé úspešné kroky našej školy. V kroni−
ke školy je napísané, že v roku 1961
bolo na škole 9 tried, na 2. stupni pa−
ralelných, školu navštevovali žiaci z o−
kolitých obcí. Počas školského roka
prebiehali mnohé akcie, na ktorých si
žiaci pripomínali významné dni Deň ba−
níkov, oslavy SNP, Deň armády, Deň
znárodnenia, konali sa tu žiacke estrá−

dy, výstavy kníh, oslavy príchodu zimy,
divadelné predstavenie so žiakmi, žiac−
ky maškarný ples, MDŽ, pionierska es−
tráda, oslavy MDD spojené so žiackou
veselicou v Šóšári. Žiaci nacvičovali
rôzne divadelné hry a i., navštevovali
rôzne krúžky ako napr. bábkarsky, mi−
čurinský, telovýchovný, tanečný, spe−
vácky a divadelný. To sú len také ma−
lé odblesky spomienok, pretože nie je
možné vymenovať všetko a všetkých,
ktorí sa zaslúžili o dnešnú podobu ško−
ly. Pre niektorých z nás  boli  rovesník−
mi a spolupracovníkmi,  iných sme po−
znali ako našich učiteľov, ktorí pre nás
predstavovali vzor.   
Tento slávnostný deň začal prekvape−
ním pre všetkých v podobe divadelné−
ho predstavenia pod názvom "Cisárove
nové šaty ",  ktoré odohrali umelci z  di−
vadla Clipperton zo Sniny. 
Potom sa ku všetkým prítomým  priho−
vorila riaditeľka školy Mgr.Anastázia
Sedmáková, ktorá priblížila históriu tej−
to školy a poďakovala sa za náročnú
prácu všetkým pedagógom a pracovní−
kom školy, ktorí v minulosti aj dnes pris−
peli k úsiliu  školy kráčať stále vpred.
Pán starosta obce Ing.Július Makó
CSc. sa poďakoval bývalým aj terajším
pedagógom a zamestnancom školy a
vyzdvihol  výsledky práce zamestnan−
cov na tejto škole a terajšiu úroveň ško−
ly, ktorá sa zaraďuje medzi najlepšie v
okrese. Nasledoval  príhovor  prvého
riaditeľa školy v tejto budove Zoltána
Stenu, ktorý podrobne  opísal začiatky
vyučovania na tejto škole a zloženie
pedagogického kolektívu.

Deň pokračoval pekným kultúrnym
programom, ktorí pripravili žiaci ZŠ s
MŠ Želovce pre všetkých, pod vede−
ním svojich pedagógov. Program pozo−
stával z tančekov a piesní, z krátkych
scénok doplnených veľmi peknými re−
kvizitami, ďalej klavírnych vystúpení na−
šich žiakov a prózy . Potom si naši hos−
tia mohli prezrieť súčasné triedy a pri−
estory školy, nové multifunkčné ihrisko
a budovu školy. Pre starších žiakov bol
pripravený turnaj vo vybíjanej, ktorý sa
odohral na novom multifunkčnom ihris−
ku.   

Dosiahnuté úspechy školy, by nebo−
lo možné dosiahnuť bez zodpovednej

práce pedagógov našej školy a
všetkých  zamestnancov školy.
Každý z učiteľov a zamestnancov
školy pristupuje ku každodennej
práci zodpovedne  a s láskou. A ten−
to prístup sa odzrkadľuje v našich
úspechoch a vo vzťahu medzi učite−
ľmi a žiakmi.  Naše aktivity podporu−
je Obec Želovce, na čele so staro−
stom Ing. J.Makóom CSc, rodičia
ZŠ s MŠ Želovce a sponzori školy.
Vám všetkým patrí vďaka. 
−Mgr.ANASTÁZIA SEDMÁKOVÁ ,  

riaditeľka ZŠ s MŠ Želovce−

V roku 2011 si mnohé školy − či už základné alebo stredné pripomínajú okrúhle 
výročia vzniku − patrí k nim aj Základná škola s materskou školou Želovce, ktorá

OSLÁVILA SVOJE PÄŤDESIATINY  
Základná škola s materskou školou v Želovciach oslávila 50.rokov od svojho vzniku 26. 10. 2011.

Presne 1.9.1961 sa začalo vyučovanie v budove  ZŠ s MŠ Želovce. Za to obdobie prešlo školskou brá−
nou množstvo žiakov, ktoré tu nepretržite 50 rokov načerpávali vedomosti, ktoré im neskôr poslúžili ako
dobrý základ, na ktorom mohli v živote stavať. 

Jubileum je vždy vďačnou príležitosťou na spomienky a stretnutia. V zrkadle spomienok sa vynárajú
pedagógovia a žiaci, ktorí vrchovatou mierou prispeli k dobrému menu školy. Spomienky mnohých  za−
blúdili do ďalekej minulosti a priblížili osobnosti, ktoré si tu svedomite plnili povinnosti pri výchove a
vzdelávaní žiakov.

Riaditeľka školy Mgr.Anastázia Sedmáková pri otvorení slávnostné−
ho podujatia spolu so starostom obce Ing.Júliusom Makóom, CSc.,
a Mgr.Jánom Koporcom. 

Žiaci potešili prítomných pekným kultúrnym programom 

Pozvanie prijali mnohí z tých pedagógov, ktorí želovskej škole počas polstoročia vtláčali svoju pečať pri výchovno −vzdelávacom procese.
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Pôvodne pochádza pojem ad−
vent z gréčtiny  ( zjavenie) a o−
značoval príchod božstva do
chrámu alebo návštevu kráľa.
Obdobie príprav na slávenie
Narodenia Pána sa dostalo v 4.
storočí z kresťanského Východu
do Galie a Španielska. V Galii sa
od 5. storočia advent začínal už
na sv. Martina a v Španielsku 24.
novembra. V rímskej liturgii trvalo
obdobie adventu dva týždne a
malo charakter očakávania či prí−
pravy na vtelenie Božieho Syna.
Vianočné obdobie (advent + via−
noce) sa od 4. storočia pohybo−
valo medzi 11. novembrom a
6. januárom, na ktorý pôvod−
ne pripadala oslava narode−
nia Ježiša Krista (dnes sláv−
nosť Zjavenia Pána čiže
Epifania). Týchto osem týždňov
predstavovalo (s výnimkou nedieľ,
ktorými si stále pripomíname
vzkriesenie) spolu 40 dní. Až pá−
pež Gregor Veľký († 604) stanovil
adventný čas na 4 týždne.
Pravoslávna aj gréckokatolícka
cirkev má až dodnes šesťtýždňo−
vé prípravné obdobie pred sviat−
kom Narodenia Pána. Toto obdo−
bie sa tradične nazýva Filipovka,
trvá od 15. novembra do 24. de−
cembra a zachovalo si charakter
pôstu. Zároveň Filipovka nepred−
stavuje začiatok cirkevného roka,
ktorý sa na Východe začína 1.
septembra.

Dve časti adventu
Advent sa začína 1. adventnou

nedeľou, teda nedeľou medzi 27.
novembrom a 3. decembrom a
končí  po západe slnka na Štedrý
večer (vigília Sviatku narodenia
Pána). Vyznačuje sa dvojakým o−

čakávaním (narodenie a druhý
príchod), preto aj on samotný je
rozdelený na dve časti, kde 17.
december tvorí hranicu tohto roz−
delenia. Prvá časť dáva dôraz na
očakávanie druhého príchodu
Krista a druhá časť je prípravou
veriacich na stretnutie s Kristom
pri jasličkách. Nezabúda sa ani
na osobitnú úctu Ježišovej matky.
Napríklad rorátnou sv. omšou v
dňoch od 16. decembra.
Adventné obdobie je preto časom 

nábožného a radostného očaká−
vania. V západnej tradícii je ad−
vent aj obdobím upokojenia, ktoré
zodpovedalo životnému štýlu na−
šich predkov, prispôsobenému dl−
hým decembrovým nociam. Dnes
sa však advent komerčne využí−
va, a preto o ňom ako o období u−
pokojenia nemožno hovoriť. 
Veniec ako symbol

svetla a tepla
Symbolom adventného obdobia

je adventný veniec, ktorý je sú−
časťou našich katolíckych tradícií.
Avšak, skutočný pôvod nie je
presne známy. Existujú zmienky

o tom, že predkresťanské ger−
mánske národy počas chladných
a tmavých decembrových dní po−
mocou venca so zapálenými svi−
ečkami vyjadrovali nádej túžobne
očakávaných dlhších a teplejších
jarných dní. V Škandinávii počas
zimy boli zapálené sviečky umi−
estnené do kruhu a ľudia sa mod−
lili k bohu svetla, aby otočil zem
späť k slnku, predĺžil dni a vrátil
na zem teplo. 

V stredoveku si kresťania pris−
pôsobili túto tradíciu a používajú
adventné vence ako súčasť svojej
duchovnej prípravy na Vianoce,
veď Kristus je "Svetlo, ktoré priš−
lo na svet," rozptýliť temnoty hri−
echu a vyžarovať pravdu a lás−
ku Boha.
Samotnú podobu adventnému

vencu dal (podľa niektorých dôka−
zov) protestantský pastor Johan
Heinrich Wichern v škole, ktorú
založil.  V čase adventu sa, deti v
hamburskej škole Rauhes Haus,
každý deň pýtali, či už sú
Vianoce. V roku 1839, J. H.
Wichern postavil veľký drevený
kruh a položil naň 19 malých čer−
vených a 4 veľké biele sviečky.
Malú sviečku zapálil postupne
každý všedný deň v čase adven−
tu. V nedeľu rozsvietil veľkú bielu
sviečku. Tento zvyk sa ujal na
pôde protestantskej cirkvi v
Nemecku. Neskôr sa adventný
veniec vyvinul do menšej podoby
so štyrmi alebo piatimi sviečkami,
ako ho poznáme dnes.  

Ľudia budú častejšie navštevo−
vať obchody, trhy a nákupné
centrá. S tým súvisí aj zvýšené
riziko nápadu majetkovej a ná−
silnej trestnej činnosti. Okresné
riaditeľstvo Policajného zboru
(OR PZ) vo Veľkom Krtíši preto
občanom odporúča aby: 
− počas vianočných nákupov si
držali peňaženku blízko pri tele,
nie v kabelke, alebo v taške,
ktorú nemajú pod dohľadom, 
− peniaze a doklady nenosili na

jednom mieste a zásadne nie v
zadnom vrecku nohavíc,
− kreditnú kartu, alebo väčšie či−
astky hotovosti vyberali tesne
pred platením,
− pri kreditnej karte nenosili v pe−
ňaženke aj PIN kód,
− na parkovanie využívali stráže−
né parkoviská, alebo garáže a
parkovali blízko pri vchode, alebo
blízko strážnika,
−  si pýtali identifikačnú kartu s fo−
tografiou od donáškovej služby

predtým ako niekoho vpustia do
bytu,
− neverili všetkému čo znie až prí−
liš dobre na to, aby to bola prav−
da, napr. zbierky na liečenie rôz−
nych chorôb, dovolenka zadar−
mo, nízke riziká a vysoké výnosy
pri investovaní, a pod.
− nikdy nedávali čísla svojich kre−
ditných kariet, sociálneho poiste−
nia, bankového konta nikomu po
telefóne.
Veríme, že aj dodržiavanie tých−

to odporúčaní vám pomôže prežiť
príjemné a pokojné vianočné svi−
atky bez zbytočných stresov a
problémov.    

−OR PZ V. Krtíš− 

"Čakať záchranu života od výskumu
na embryách, ktorý celé roky nič ne−
priniesol, znamená spoliehať sa v o−
hrození na pomoc od sanitky, ktorá
stojí v slepej ulici," tvrdí poslanec
Európskeho parlamentu a spolupredseda
pracovnej skupiny pre bioetiku Miroslav
Mikolášik, ktorý žiada, aby v rámci práve
pripravovanej Stratégie Horizon 2020
Európska komisia striktne odmietla fi−
nančnú podporu výskumu založeného na
ničení embryí z prostriedkov európskych
daňových poplatníkov. 
Svoju žiadosť odôvodňuje  jednak ne−

dávnym zamietavým rozhodnutím
Európskeho súdneho dvora k žiadosti
nemeckého vedca Olivera Brüstlea, ktorý
pred niekoľkými rokmi požiadal o patent
na vytváranie línií buniek pochádzajúcich
z ľudských embryí a jednak faktom, že
tento výskum dlhodobo neprináša žiadne
výsledky. 
"Najstaršia americká spoločnosť
Geron, ktorá pred rokmi začala vý−
skum na embryonálnych bunkách ako
nesmierne sľubný a prevratný v tých−
to dňoch ohlásila koniec všetkých  kli−
nických skúšok v tejto oblasti, preto−
že, ako uviedla, nevedú nikam a in−
vestori ho odmietajú podporovať," do−
dáva Mikolášik, podľa ktorého je všeo−
becne známe, že embryonálne bunky do−
teraz neliečia nič, len zabíjajú bezbran−
ných ľudí v embryonálnom štádiu.
Naopak, liečba pomocou dospelých kme−
ňových buniek je už teraz úspešne klinic−
ky aplikovaná v prípade viac než sedem−
desiatich chorôb, vrátane diagnóz ako je
skleróza multiplex, kardiovaskulárne o−
chorenia, poruchy imunitného systému či
niektoré neurodegeneratívne choroby. 
"Mnohí súkromní investori už pocho−

pili, že dávaním peňazí do neperspek−
tívneho výskumu embryonálnych bu−
niek, sa zapojili do megalomanskej
pyramídovej hry, v ktorej sa ako v či−
ernej diere strácajú stovky miliónov.
Každý neúspech totiž sprevádza žia−
dosť o ďalšie financie, aby tie pred−
chádzajúce nevyšli nazmar," hovorí
Mikolášik, ktorý je presvedčený, že je vr−
cholne nezodpovedné dávať spoločné fi−
nančné prostriedky, ktoré majú politici
spravovať podľa najlepšieho vedomia a
svedomia, do niečoho, z čoho investori
vyberajú vlastné, lebo si uvedomujú, že
už ich nikdy neuvidia. 
Navyše z aktuálneho súdneho rozhodnu−
tia vyplývajúci zákaz patentovania aké−
hokoľvek výsledku z tohto kontroverzné−
ho výskumu v únii znamená, že aj keď by
ho občania EÚ platili, nikdy by z neho ne−
mohli profitovať, keďže môže byť zare−
gistrovaný len za jej hranicami.

−red−

Rok sa s rokom zišiel 
a adventný čas k nám prišiel
Veru. Ani sme sa nenazdali a je tu znovu čas Vianoc. Už iba necelé tri týždne ostávajú, kým za−

sadneme k štedrovečernému stolu plní rodinnej pohody,  vzájomnej lásky a radosti v očakávaní
narodenia Jezuliatka. Krssťania sa na túto chvíľu pripravujú počas obdobia, ktoré trvá štyri týžd−
ne a tomuto obdobiu hovoríme advent. 

Europoslanec Miroslav Mikolášik:

Financovať
neperspektívny 

výskum embryonálnych
buniek je ako zapojiť
sa do pyramídovej hry

Čas radosti i vreckových zlodejov
Vianoce, čas lásky, porozumenia, rodinnej pohody, čas oča−

kávania narodenia Ježiša Krista je už predo dvermi. Takmer
každý sa bude pripraviť tieto sviatky čo najlepšie a k tomu pat−
rí i zásobenie sa rôznymi potravinami a nákup darčekov pod
stromček. 

Nech je to tak, či onak, adventný veniec je pekným symbolom
Vianoc a zapálená sviečka spríjemní čas očakávania a rodinnú
pohodu v týchto sychravých dňoch. Netreba však zabudnúť po−
stupne každú nedeľu zapáliť ďalšiu sviečku.  −P. GAŠPAROVIČ− 
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Vo veľkej vianočnej kupónovej 

súťaži hráte o tieto hodnotné ceny

Ak ste sa nestihli zapojiť 
do našej súťaže a je vám ľúto, že tak 

nemôžete získať niektorú z cien, nezúfajte.
Do 14.12. máte stále šancu vyhrať. 

Stačí si predplatiť náš týždenník 
a ste zaradení do žrebovania 
o ďalších 20 skvelých cien 

v celkovej hodnote minimálne 300 eur!

Návšteva Európskeho 
parlamentu 

na jar roku 2012 hradí europoslanec
Miroslav Mikolášik 

Bezpečnostné značenie 
na auto v hodnote 149 eur

venuje bratislavská
firma CarCode 

AVON − EVA KIŠŠIMONOVÁ,
V.Zlievce − majiteľka Franck Café

− V.Krtíš, venuje kozmetický
balík v hodnote 50 eur

Vydavateľstvo KONTAKT − Danica
Janiaková venuje svoje knihy

Redakcia 

ORIFLAME − MARCELA
KRNÁČOVÁ − OLŠIAKOVÁ 
− venuje štyri kozmetické 
balíčky, spolu za 80 eur

MARY KAY − nezávislá sales 
director Mária Maulíková venuje
poukážku na kozmetiku v sume

50 eur + kozmetické 
poradenstvo v sume 10 eur 

Použité snímky sú len ilustračné

AQUATERMAL KUPKO 
Dolná Strehová 

− venuje permanentku pre 
10 dvojhodinových vstupov 

do bazénov a saunového sveta
v hodnote 50 euro

Kníhkupectvo LITERA ŠÚTH 
venovalo štyri balíčky kníh

VITEX − reklama vyšitá na mieru
−venuje luxusnú flísovú mikinu

www.znackovytextil.sk

Prvá stavebná sporiteľňa, a.s.,
Bratislava 

prispela tromi
vecnými darčekmi

venuje dvom vyžrebovaným 
celoročné predplatné 

nášho týždenníka
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Hľadáme kráľovnú stužkovej
Počas štyroch rokov štúdia na strednej škole sú rôzne dni − ľahké, veselé, ťažké, od−

dychové, písomkové, stresujúce,  ale je len jeden jediný slávnostný večer, keď sa diev−
čatá zmenia na krásne upravené dámy, keď to vyzerá tak, akoby mali princezné snem.
Milé študentky, bola by veľká škoda, keby vás krásne oblečené, učesané a nalíčené ne−
videl okrem vašich rodičov, spolužiakov a profesorského zboru, nikto iný. Pošlite nám
preto svoju fotografiu zo stužkovej a zapojte sa do nového ročníka súťaže okresných no−
vín Pokrok HĽADÁME KRÁĽOVNÚ STUŽKOVEJ. Každá súťažiaca bude mať uverejnenú
svoju fotografiu v novinách a k nej pridelený kupón s číslom. Vyhrá z vás tá, ktorá získa
od čitateľov najvyšší počet hlasov − kupónov.  

 Študentky, štvrtáčky, neváhajte a zapojte sa do našej − vašej súťaže, v ktorej 
odmeníme tri z vás s najvyšším počtom kupónov. Hráte o hodnotné ceny *  balíček
kozmetiky Oriflame  *  kozmetický kufrík *  poukážku na šperk v hodnote 20 euro. 

Vaše fotografie spolu s menom, vekom, názvom školy, ako aj svojim 
krátkym predstavením, môžete priniesť osobne do redakcie Pokrok, alebo poslať 

mailom na adresu: sedlacko.pokrok@stonline.sk. 
Milé budúce maturantky, boli ste ozdobou stužkových slávností 

− buďte ozdobou aj našich okresných novín POKROK. 

Súčasné typicky jesenné počasie s ranný−
mi hmlami a mrazmi sa podpísalo pod zvý−
šený počet dopravných nehôd. K prvej z
nich v sledovanom období zavolali hasičov
7.11. do V. Krtíša. Pri benzínovej čerpacej
stanici Slovnaft sa zrazili dve autá. Hasiči
po príjazde na miesto nehody poskytli po−
sádkam havarovaných vozidiel predlekár−
sku prvú pomoc a odstránili havarované vo−
zidlá z križovatky, kde prekážali v doprave. 

O deň neskôr, 8.11., sa znovu vo V. Krtíši
zrazili ďalšie dve autá. Hasiči havarované
autá zabezpečili proti požiaru a zamedzili
úniku prevádzkových kvapalín.

Ďalšia dopravná nehoda sa stala v
Hrušove 9.11. v neprehľadnej zákrute.
Hasiči miesto nehody označili výstražným
značením, na aute urobili protipožiarne o−
patrenia a zamedzili vytekaniu prevádzko−
vých kvapalín.  Po zdokumentovaní nehody
pomohli havarované auto  naložiť na vozid−
lo odťahovej služby. 

Z V. Krtíša ohlásili na operačné stredisko
OR HaZZ dopravnú nehodu 16.11. Po prí−
chode hasičov na miesto nehody zistili, že
auto bolo mimo štátnej cesty v priekope a
vodiča ošetroval lekár RLP. Veliteľ zásahu
nariadil vykonať stabilizáciu vozidla, proti−
požiarne opatrenia a vytečené prevádzkové
kvapaliny boli posypané sorbčným materiá−
lom. 

V ten istý deň išli hasiči k dopravnej ne−
hode aj do S. Kľačian. Podobne ako vo V.
Krtíši aj tu bolo auto po havárii mimo štát−
nej cesty v priekope. Veliteľ zásahu nariadil
vykonať stabilizáciu vozidla, protipožiarne
opatrenia a vytečené prevádzkové kvapali−
ny boli posypané sorbčným materiálom. 

Cestu k dopravnej nehode do S. Kľačian
si hasiči zopakovali aj na druhý deň 17.11.
Po príchode na miesto zistili, že ide o do−
pravnú nehodu osobného motorového vo−
zidla, ktoré je mimo vozovky v priekope ,
ale na kolesách. Zranenú osobu ošetrovala
posádka RZP. Príslušníci HaZZ odpojili au−
tobatériu, posypali vytečené prevádzkové
kvapaliny sorbčným materiálom a pozame−
tali štátnu cestu od úlomkov z havarované−
ho auta. 

Technický zásah 
Na ceste druhej triedy pred Riečkami do−

šlo 11.11. počas jazdy k poškodeniu olejo−
vej vane  osobného motorového vozidla a k
následnému úniku prevádzkovej kvapaliny
na štátnu cestu. Túto udalosť oznamovateľ
ohlásil na operačné stredisko OR HaZZ. Po
príchode na miesto hasiči zistili, že olej z
vane vytiekol na dĺžke asi 300 metrov.
Hasiči olej posypali sorbčným materiálom a
cestu pozametali.

−red−

Dopravné nehody 
na dennom poriadku

Z hasičského zápisníka

Redakcia okresného týždenníka Pokrok 
ponúka obciam, podnikom, súkromným 

firmám, záujmovým, kultúrnym 
a športovým spolkom, občianskym 

združeniam, politickým stranám, 
telovýchovným jednotám − skrátka vám všetkým

HOSŤOVANIE V POKROKU.
Môže ísť o pravidelnú alebo sporadickú 

prezentáciu  Vašej činnosti, práce,
úspechov aj vízií. Bližšie informácie Vám 
poskytneme priamo v redakcii POKROK

Milí dobrovoľní darcovia krvi, dňa 8.12.2011 
budeme organizovať ďalší odber krvi.

Miestny spolok Slovenského
červeného kríža vo Veľkom

Krtíši organizuje ďalší od−
ber krvi pod názvom
"Vianočná kvapka" na kto−
rý vás srdečne pozýva dňa

8.12.2011. Odber sa usku−
toční na Novej baníckej slo−

bodárni ul. Nemocničná 4, v priestoroch fy.
GASTRO HELL vo Veľkom Krtíši, v čase od
7,30 do 10,00 hod.  Potrebujete, ak ste pr−
vodarca − občiansky preukaz a kartu poi−

stenca, ak ste už darca − potrebujete preu−
kaz darcu, kartu poistenca a občiansky pre−
ukaz. Nezabudnite na pitný režim ako aj na
ľahké raňajky. Prosíme vás pred odberom
krvi nefajčiť, nakoľko je potom vaša krv
znehodnotená.
Milí darcovia, v prípade nejakých zmien,
ktoré sa budú týkať odberu krvi vo Veľkom
Krtíši budeme Vás informovať prostredníc−
tvom Pokroku  a tí, ktorí sa budú chcieť in−
formovať ohľadne odberu krvi môžu tak u−
robiť na tel. čísle: 0915 656 808.

− JAROSLAVA UBRANKOVIČOVÁ,−
predsedkyňa MS SČK

Miestny spolok Slovenského červeného kríža Veľký Krtíš
Po študentskej prichádza vianočná kvapka

Potravinová pomoc dorazila
do ďalšej obce

Vo viacerých obciach okresu sa sociálne
odkázaní občania nevedia dočkať dávno a−
vizovanej potravinovej pomoci.
Ako sa však zdá, trpezlivosť ruže síce ne−

prináša, ale po dvadsať kíl múky a cestovín
predsa len áno. Koncom novembra sa za−
potili aj pracovníci obecného úradu v
Dolných Plachtinciach, kam tiež európska
pomoc dorazila a bola vydaná okolo 70 ro−
dinám.                                        −red−

...náš rodák z M.Zlievec Štefan
Chrtiansky, známy staronový tréner slo−
venskej volejbalovej reprezentácie, ktorý
trénuje aj najlepší rakúsky klub Hypo
Tirol Innsbruck,  je spolu so svojím asi−
stentom Andrejom Kravárikom najvyššou
trénerskou dvojicou na svete?
Š.Chrtiansky meria 204 cm, jeho kolega
206, spolu tak majú úctyhodnch 410 cm a
právom im tak patrí tento kuriózny celo−
svetový primát.

Viete, že?...
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Jedným z podujatí, ktoré začalo pí−
sať svoju históriu vlani v
Selešťanoch, sú Medzinárodné ha−
sičské mosty. Aj tohto roku s prí−
chodom jesene začali prípravné a
organizačné aktivity za účelom zor−
ganizovania medzinárodného po−
dujatia so zapojením detí do oblas−
ti požiarnej ochrany a hasičstva.
Ako realizačné miesto bol vybratý
vhodne upravený priestor v okolí
dreveného mostu − turistického
prechodu cez Ipeľ vo Vrbovke.
Oslovili sa aktívne dobrovoľné ha−
sičské organizácie v okrese, profe−
sionálni hasiči z oboch strán hrani−
ce, obecný úrad, ako aj školy. Je
potešujúce že  chladnejšie novem−
brové počasie neodradilo účastní−
kov prísť, zapojiť a aktivizovať sa,
napokon HASIČI PRACUJÚ VŽDY,
ZA AKÝCHKOĽVEK PODMIENOK. 
Program dňa začal krátkym prího−
vorom  J. Brloša z OV DPO,  sta−
rostu obce Vrbovka − K. Zólyomiho,
riaditeľa HaZZ Veľký Krtíš mjr. Ing.

R. Bukova. Organizačné záležitosti
a tlmočenie mala na starosti Anita
Galčíková, členka komisie mládeže
OV DPO. 

Prenikavý hlas sirény požiarneho
vozidla odštartoval ukážku hasič−
ského útoku v prevedení šikovných
dievčeniec z DHZ Hrušov.
Prítomných žiakov  z okolitých škôl
akcia zaujala tak, že si činnosť s
požiarnou prúdnicou chceli hneď
vyskúšať.  Potom sa deti presunuli
k požiarnym vozidlám, kde im prí−
slušníci z DHZ Őrhalom a
Občianskej stráže z MR a neskôr
aj DHZ Hrušov predstavili a ukáza−
li príslušenstvo a vybavenie požiar−
nych vozidiel typu IFA a Mercedes.
Nasledovala súťaž v rôznych pre−
kážkových aktivitách, v rámci kaž−
doročne organizovaných Jesenných
pretekov. Z dôvodu chladnejšieho
počasia sa disciplíny zjednodušili,
takže súťažiaci po kratšom behu
súperili s časom pri striekaní na ci−
eľ zo žberovky. Okrem toho si vy−

skúšali oživovanie na originálnej fi−
guríne, ktorú priniesli a predvádza−
li mladí zdravotníci z Hrušova.

Počas pretekov detí bola komisi−
ou vyhodnotená  výtvarná súťaž
na tému: Hasiči a požiarna ochra−
na. Z oslovených ZŠ s MŠ v Že−
lovciach a ZŠ K.Mikszátha vo
Vrbovke bolo do  prvej kategórie
(1.−4.ročník)  odovzdaných spolu
13 výkresov a do druhej kategórie
(5−9.roč.) až 34 krásnych dielok de−
tí. Prvé tri najzaujímavejšie kresby
v každej kategórii boli odmenené
vecnými cenami. Všetky kresby bo−
li niečím zaujímavé, tvorivé, pekné
a určite stojí za úvahu ich vystave−
nie.
Po vyhodnotení súťaží pre deti bo−

li už hasiči na miestach, rozsvietili
sa reflektory, štartovali striekačky,

začala sa vzájomná "medzinárod−
ná vzdušnovodná komunikácia",
zosúlaďovali sa posledné detaily −
začali sa "stavať" Medzinárodné
hasičské mosty. Vzájomnou spolu−
prácou vznikol nad riekou Ipeľ
osvetlený nádherný "vodný most"
vytvorený prúdom vody z hasič−
ských vozidiel z oboch strán hrani−
ce SR a MR. Početní diváci vyjad−
rili uznanie za silný zážitok vďač−
ným potleskom. Je potrebné vyjad−
riť uznanie za aktivitu
Dobrovoľných hasičských zborov
Záhorce, Opatovská Nová Ves a
Hrušov, ktorí tvorili prúdy zo slo−
venskej strany. Súčasne aj druhej
strane, členom Hasičského a zá−
chranného zboru z Balašských
Ďarmôt z MR. 

Brehy Ipľa spojil slovensko − maďarský vodný most
Mostov pribúda

18.11.2011 - Vrbovka
Okresný výbor Dobrovoľnej požiarnej ochrany Veľký Krtíš so sídlom
v Modrom Kameni  už dávnejšie uzatvoril Dohodu o medzinárodnej
spolupráci s DHZ Őrhalom. Táto bola podpísaná v zmysle vzájomnej
pomoci pri požiaroch, katastrofách, živelných pohromách, ale i ve−
rejných aktivitách v prihraničnom území.

Aj po utíchnutí motorov a šumu striekajúcej vody sa účastníkom
nechcelo rozísť a ešte zotrvali pri chutnom teplom občerstvení, kto−
ré zabezpečil Obecný úrad Vrbovka. Tomu patrí poďakovanie za po−
moc, ako aj riaditeľkám ZŠ a učiteľom za ústretovosť a snahu zapo−
jiť žiakov do  požiarnych aktivít na úrovni škôl. V neposlednom ra−
de i zástupcom Hasičského a záchranného zboru V.Krtíš, DHZ a ha−
sičom z Maďarska, ktorí sa zúčastnili, a tiež poskytli pomoc pri or−
ganizovaní podujatia. Technicky, materiálne a organizačne ochotne
prispeli MAS Partnerstvo Krtíšskeho Poiplia, Obec Hrušov, o.z., LO−
GI 707. Aj toto podujatie napomáha k posilneniu spolupráce medzi
dobrovoľnými a profesionálmi hasičmi v okrese, ale i v kontaktoch
medzinárodnom a v medzigeneračnom rozmere. 

− ANITA GALČÍKOVÁ−

Členovia DHZ Záhorce a DHZ Opatovská N.Ves Spoluorganizátori z Maďarska − DHZ Őrhalom

Príjemná atmopsféra na jesenných pretekoch Zástupcovia HaZZ a OV DPO V.Krtíš pred vyhodnotením súťaže
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Tým stromom a zemou sme my,
maturanti  už neexistujúcej JSŠ
(Jedenásťročnej strednej školy) v
Modrom Kameni, maturitný ročník
1961. A slnečný lúč ? Predpokladám,
že ním bola pozvánka na pomaturit−
né stretnutie po 50. rokoch. Za neu−
veriteľných 50 rokov sme sa stretli
len trikrát, naposledy pred 20 rokmi. 

Zistiť kontakty spolužiakov nebolo
po dlhej pauze v stretnutiach jedno−
duché. " Rozpŕchli sme sa na všetky
sveta strany ", ako sme si spievali
pod hradným mostom pred akade−
mickým týždňom. Ale podarilo sa, le−
bo sme veľmi chceli... Na maturitnom
table nás bolo 34 mladých,  krásnych
ľudí.  Žiaľ, piati spolužiaci pozorovali

naše stretnutie už z inej di−
menzie. Rovnako ako je med−
zi nami už len 6 našich profe−
sorov. Je úžasné, že piati z
nich, napriek  zdravotným pro−
blémom prišli a vyzerali veľmi
dobre. Veď, čo povedať, keď je−
den z nich bol považovaný za náš−
ho spolužiaka?

Na stretnutie nás prišlo pätnásť. Je
to málo alebo dosť ? Kto chcel a mo−
hol, prišiel. Veď toto sú stretnutia "in−
ého druhu". Sú to stretnutia zrelých,
či už prezretých ľudí, ktorí majú na čo
spomínať. Každý z nás zažil víťaz−
stvá, úspechy ale aj pády a straty.
Ale to všetko sú atribúty patriace k ži−
votu a práve vďaka nim je naše bytie
také jedinečné a zaujímavé.

Za miesto vzácneho, jubilejného
stretnutia sme si jednoznačne zvolili
Modrý Kameň. Chceli sme skloniť
hlavu pred našou školou, ktorá nás
pripravila do života naozaj kvalitne.
Učili nás vzdelaní, múdri učitelia.
Bolo tu prostredie, kde sme okrem
rodiny získali návyky, ktoré boli pre
nás semaforom v mnohých životných
situáciách. Jeden zo spolužiakov,

ako echo na stretnutie, napísal tieto
riadky: "Na školy v tomto kraji mám
tie najkrajšie spomienky. V živote
som pochopil, že ma učili Páni učite−
lia. Vďačiť za to môžeme aj kraju ,v
ktorom sme žili, ktorý bol vyhnan−
stvom pre schopných ľudí". 
22. október 2011. Príjemný, jesenný
deň ; stretávame sa pred budovou
"našej školy". My si ju naozaj aj po
polstoročí dovolíme prisvojovať.
Množí sa hlúčik prichádzajúcich spo−
lužiakov a nasleduje častá otázka: A
to je kto ? Čas nás všetkých pozna−
čil. Ale vzápätí stisky rúk, objatia,
bozky. A naše oči sú zrazu mladé, aj
keď sa v nich lesknú slzy dojatia, ra−
dosti, že sme sa stretli. A potom nám

bránu školy otvorí s úsmevom súčas−
ná pani riaditeľka. Kráčame po scho−
doch do našej triedy a sme naplnení
pocitom, ktorý sa veľmi ťažko opisu−
je. Snažíme sa sadnúť  si na svoje
miesta. Milý, hlboko ľudský príhovor
pani riaditeľky. Bolo by dobré vrátiť
čas a opäť sedieť v našej triede. V tej
škole pulzuje život, cítiť tam to, čomu
sa hovorí "človečina". Škola je útul−
ná, čistá, zveľadená. Jej výzdoba,
obrazové materiály na stenách a v
priestoroch chodieb sú veľavravné.
Svedčia o tom, že naozaj je tu " dob−
rá kapela". 

Nasleduje Gaudeamus, verše
Milana Rúfusa, plamienok sviečky
všetkým našim blízkym v nebíčku,

prezentácia a odchádzame na
hrad. Krásne stretnutie v historic−
kých priestoroch, teplo starej ka−
chľovej pece, horúca káva, čaj,
dobré jedlo a zasa len spomienky,

chichoty nad starými zažltnutými fo−
tografiami. To som ja, to si Ty ?
Naozaj ? Neuveriteľné ! 

Dostávame vysvedčenie z úspeš−

ného absolvovania "školy života",
ktorá mala 50 školských rokov. Ako
vzácna relikvia − je na nich podpis
nášho triedneho učiteľa, už 85 roč−
ného pána profesora PhDr. Vojtecha
Kovácsa, múdreho, láskavého  člo−
veka.  Všetci sme skončili s prospe−
chom " výborný ". Veď ako ináč od−
meniť žiaka, žiačku  s vráskavou tvá−
rou, chorými kĺbmi, s množstvom di−
agnóz veku primeraných, ktorí prišli
napriek všetkým prekážkam, povin−
nostiam a na niekoľko hodín zatúžili
byť mladí v meste, ktoré má najmod−
rejšie nebo, najlepšie gaštany a kde
žije ešte stále veľa dobrých, prajných
ľudí. Naozaj. 

Vďaka pani riaditeľke ZŠ  Ing.
Janke Mišurdovej za pochopenie
nás, pre ňu neznámych seniorov −
nadýchať sa atmosféry školy, na kto−
rú s láskou spomíname. Prijala nás
ako svojich a to je vzácnosť.
Rovnako ďakujeme Mgr. Helenke
Ferencovej, riaditeľke Múzea bábkar−
ských kultúr a hračiek SNM, ktorá
spontánne podporila našu snahu
prežiť výnimočnú udalosť vo výni−

močnom prostredí. Podarilo sa. Ďa−
kujeme jej, že od začiatku fandila
nášmu stretnutiu. Čaro prostredia
znásobilo všetky naše pocity. Tieto
dve vzácne dámy sa postarali o du−
ševný komfort, ktorý si polstoročné
jubileum zaslúžilo.

A čo telo? O naše žalúdky sa po−
starala Spojená škola v Modrom
Kameni. Pripravené jedlá boli chut−
né, estetické, obsluha kvalifikovaná a
veľmi príjemná. Stolovanie, včítanie
dekorácií, naozaj na vysokej úrovni.
Ďakujeme vedeniu školy a všetkým,
ktorí to všetko pre nás pripravili.
Budeme šíriť dobré meno vašej ško−
ly, pani riaditeľka Mgr.Mária Žišková. 

Spoločné foto na hradbách, v po−
zadí silueta kostola a milovaného
mestečka. Bolo nám dobre, boli sme
na niekoľko hodín s tými, ktorí boli
súčasťou našej krásnej mladosti. A
potom lúčenie ... Stretneme sa ešte v
takejto zostave? Všetci dúfame, že
áno. AD REVIDENDUM milí spoluži−
aci a páni profesori.

Ing. MARTA SOMOROVÁ −
BARIAKOVÁ  

Gaudeamus igitur po 50. rokoch už neexistujúcej školy

Na vysvedčení života všetkým zasvietila výborná 
Nostalgický, jesenný motív  − koruna stromov s nádherne vyfarbenými listami, sklonená k zemi unave−

nej po odovzdaní úrody a cez tento obraz prenikajúci zväzok slnečných lúčov. Keď som zvolila túto krás−
nu scenériu za logo nášho stretnutia, neuvedomila som si  paralelu s našimi životmi. Prežívame farebnú
jeseň, alebo jeseň farebného života?

Bývalí spolužiaci si v príjemnej hradnej atmosfére a pri chutnom 
občerstvení mali čo povedať aj po polstoročí

Páni učitelia v tento deň neskúšali, 
ale aj tak každého ohodnotili jednotkou
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Touto výzvou oslovili naše občianske
združenia, aby sa pripojili k ich iniciatí−
ve i k mestu ROVERETO v Taliansku
a mestu ŘÍČANY v Českej republike,
ktoré boli signatárom tzv. Říčanskej
výzvy, v ktorej vyzvali obce a mestá v
Európe k dôstojnej piete a spomien−
kam na obete vojen, násilia bez rozdi−
elu, či patrili k víťazným alebo poraze−
ným armádam, vyznávali rôzne nábo−
ženstvá, či boli rôznych národností a−
lebo rás.
Výzva vznikla na počesť padlých ako

spomienka ukončenia prvej svetovej
vojny. Oslovila mestá a obce v
Západnej Európe, USA a Kanade.

Táto výzva od roku 2005 postupuje do
Východnej Európy a Ázie.
Prostredníctvom OO JDS vo Veľkom

Krtíši túto Výzvu obdržala aj naša ZO
JDS v Stredných a Horných
Plachtinciach. Bez váhania sme sa
rozhodli, že sa tejto akcie zúčastníme.

Symbolom tohto dňa je červený
kvet poľného maku z Flanderských
polí, čo  je pripomienka básne kanad−
ského lekára z prvej svetovej vojny,
ktorú napísal po bitke pri Belgickom
mestečku Ypres, kde zahynulo tisíce
vojakov. Báseň sa dostala do
Anglicka a tam vznikla tradícia zdobiť
hroby padlých týmto kvetom. 

Druhým symbolom je hlas 22 tónové−
ho "Zvonu mieru" na návrší mesta
Rovereto, ktorý odliali jeho obyvatelia.
Piliere, ktoré ho nesú, boli vyhotovené
z peňažných darov 114 štátov sveta a
ich zástavy tam vejú na počesť pad−
lých. Tretí symbol pridali štáty Európy.
Sú to plamienky horiacich sviečok,
aby svietili nielen na pamiatku padlým,
ale aj nám živým na cestu k mieru a
porozumeniu medzi ľuďmi celého sve−
ta. Aby sme naplnili tieto symboly, o−
slovili sme starostu obce, miestneho
duchovného a žiakov ZŠ a MŠ v na−
šej obci. Za ich pomoci sme zaistili
zvonenie zvonov a deti zhotovili papi−
erové makové kvety.

V magický dátum 11.11.2011 o
11,11 hodine sme sa zišli pred pa−

mätníkom padlých spoluobčanov po−
čas druhej svetovej vojny. Za hlasu
zvonov deti položili kvety k pamätnej
tabuli, zapálili sme sviece a prečítali
Výzvu trenčianskych vojakov.Tejto do−
jímavej pietnej spomienky sa okrem
žiakov oboch škôl zúčastnili členovia
ZO JDS, starosta obce Štefan Benko,
duchovný obce  senior Mgr. Jaroslav
Ďuriš, príbuzní padlých vojakov. Po jej
skončení sme ešte pokračovali v roz−
hovoroch ovplyvnených touto akciou.
Za tieto duchovné zážitky ďakujem

všetkým zúčastneným, ale hlavne na−
šim členom ZO JDS z obidvoch na−
šich obcí, ktorí sa aktívne zúčastňujú
na rôznych kultúrnych a spoločen−
ských podujatiach a môžu byť vzorom
mladej generácii.

Mgr. MÁRIA FERANCOVÁ
Predsedníčka ZO JDS Stredné a

Horné Plachtince 

K dispozícii bolo 6 970 izieb s 18
512 lôžkami. Počas 1. polroka 2011
zariadenia cestovného ruchu ubyto−
vali 175 806 návštevníkov, z toho 21
% bolo zahraničných. Podľa krajiny
trvalého pobytu najviac cudzincov
tvorili občania Českej republiky (8,8
% z celkového počtu návštevníkov) a
Maďarska (2,6 %). Návštevníci z
Nemecka mali zastúpenie 1,8 %,
Poľska 1,4 %, Rakúska 1,0 % a
Južnej Kórei 0,7 %. Návštevníci
Talianska a Rumunska mali rovnaký
0,4 %−ný podiel na cestovnom ruchu
Banskobystrického kraja.
Francúzsko, Rusko a Spojené

Kráľovstvo sa podieľali zhodne 0,3
%. Priemerný počet prenocovaní na
jedného návštevníka dosiahol 3,6 no−
ci, pričom zahraniční návštevníci pre−
nocovali 3,2 noci a domáci návštev−
níci 3,7´noci. 
Priemerná cena za ubytovanie spolu
vrátane DPH bola 16,91 EUR, ktorú
návštevník zaplatil za jedno lôžko a
noc. Domáci návštevník zaplatil
15,53 EUR a zahraničný 22,95 EUR.
Čisté využitie lôžkovej kapacity uby−
tovacích zariadení v kraji vypočítané
z počtu stálych lôžok dosiahlo 24,4
%. Podľa kategórie zariadení najviac
boli využité hotely a penzióny na 28,2

%, z toho hotely **** na 44,3 %, ho−
tely *** na 36,1 %, hotely ** na 26,5
% a hotely * na 22,4 %. Nasledovalo
ostatné hromadné ubytovanie s vyu−
žitím na 23,6 %. Ubytovanie v súkro−
mí bolo využité na 7,4 %.

Z územného hľadiska najvyšší po−
čet ubytovacích zariadení bol v okre−
se Banská Bystrica, ktorý sa na úhr−
ne za kraj podieľal 23,0 %. V okrese
Brezno sa nachádza 21,6 % z počtu
zariadení v kraji a v okrese Zvolen
10,7 %. Zariadenia v okrese Banská
Bystrica ubytovali 25,0 % návštevní−
kov kraja, Zvolen 16,5 %, Žiar nad
Hronom 12,9 % a Brezno 12,2 %.
Najvyššie čisté využitie lôžkovej ka−
pacity bolo v okrese Krupina na 46,0
%. Ďalej nasledovali okresy Zvolen
35,3 %, Rimavská Sobota 33,4 % a
Žiar nad Hronom 24,5 %. Najmenej
využité zariadenia boli v okrese Žar−
novica na 6,7 %.
Na celkovom počte ubytovacích za−

riadení v SR sa zariadenia v kraji po−
dieľali 13,8 % a počet návštevníkov,
ktorých ubytovali tvoril 10,7 % z cel−
kového počtu návštevníkov v SR.
Priemerná cena za ubytovanie v kra−

ji bola o 8,46 EUR nižšia, ako je pri−
emer za SR (25,37 EUR). Čisté vyu−
žitie lôžkovej kapacity v
Banskobystrickom kraji bolo v 1. pol−
roku 2011 o 3,4 percentuálneho bodu
vyššie ako je priemer za SR (21,0 %).
OKRES VEĽKÝ KRTÍŠ:
V 1. polroku 2011 bolo v okrese

Veľký Krtíš 13 ubytovacích zariadení a
ich služby využilo 2 994 návštevníkov.
Z nich 77 % tvorili domáci a 23 % za−
hraniční návštevníci, ktorí do okresu
pricestovali prevažne z Českej repub−
liky. Najviac návštevníkov sa ubytova−
lo v turistických ubytovniach.
Priemerná cena za jedno prenocova−
nie dosiahla v okrese Veľký Krtíš 9,45
EUR, v tom u domácich návštevníkov
8,42 EUR a u zahraničných návštev−
níkov 14,95 EUR. 

Počet ubytovacích kapacít v okrese
oproti polroku 2010 klesol o 4 zaria−
denia, ale celkový počet návštevní−
kov, ktorí využili ich služby sa zvýšil o
369. Nárast nastal u domácich aj za−
hraničných návštevníkov. Priemerná
cena za ubytovanie sa oproti rovna−
kému obdobiu roka 2010 znížila o
3,29 EUR.

Zdroj informácií: Štatistický
úrad Slovenskej republiky

pracovisko  Banská Bystrica

Pietny akt v Stredných Plachtinciach
Predsedníctvo Ústredia Jednoty dôchodcov na Slovensku 21. 9. 2011

schválilo, aby sa JDS pripojila k Výzve Klubu vojenských veteránov v
Trenčíne.

Magický dátum využili aj v S. Plachtinciach na vzdanie úcty padlým vo vojne. 
Za hlasu zvonov deti položili kvety k pamätnej tabuli, dospelí zapálili sviece a prečítali Výzvu trenčianskych vojakov.

Cestovný ruch v Banskobystrickom kraji v 1. polroku 2011
Ku koncu júna 2011 poskytovalo ubytovacie služby 422 ubytova−

cích zariadení so sídlom v Banskobystrickom kraji. Z hľadiska št−
ruktúry zariadení 370 bolo hromadných ubytovacích zariadení a 52
prevádzkovateľov poskytovalo ubytovanie v súkromí. Podľa katego−
rizácie z hromadných ubytovacích zariadení 152 bolo hotelov a pen−
ziónov, 166 bolo zariadení ostatného hromadného ubytovania (kem−
pingy), 47 turistických ubytovní a 5 chatových osád.

Vo V.Krtíši sa ubytovalo
tritisíc návštevníkov


